
 

 

  

 

 

 

 

 
 שלום לכולם,

 תמו הבחירות לראשות המועצה ואני מנצלת הזדמנות זו לאחל למתי הצלחה רבה בתפקידה החדש.  

מעט לפני פסח ארגנו מרים ק. עמליה ואוכמה ערב מהנה בו צפינו בשדה האפונים הירוקות. חברים רבים הגיעו  

 לערב ונראה היה כי הן המפגש והן והתוכן היו רלוונטים ובתוכנית ליזום עוד מפגשי קיבוץ דומים לאורך השנה.  

 

 מדווחי המזכירות: 

השנה , כידוע, תוכנית ההשקעות של הקהילה הינה חלק מתקציב הקהילה ומשולמת מתוך   -תוכנית השקעות

 תקציב הקהילה. המזכירות ערכה מספר דיונים בנושא ואשרה את ההשקעות הבאות: 

 . העברת בית הלבוש מהקומה בה נמצא עד היום לקומת המכבסה.   1

  החלפת ציוד מתבלה.    –. מרפאת שיניים 2

    השקעה במלתחות והצללה .   -. בריכה3

 השקעה במפסקי פחת.    -. חשמל4

    שיפוץ ומיזוג.   -. בית הדר 5

    שינוי בנושא הקירור .  –. כלבו ומטבח 6

   . השתתפות בגן משחקים.  7

.  השקעות בדירות קהילה בהן מתגוררים בני קיבוץ צעירים. דירות אלה כידוע אינן חדשות ויש צורך לתחזק  8

אותן כדי לאפשר תנאי מגורים מתאימים. כמו כן ועל מנת לצור עוד אפשרויות דיור הוחלט על  איחוד של שני  

 זוגות של אשקוביות ליצירת דירות קטנות גם דירות אלה מיודעות בעדיפות ראשונה לבני קיבוץ. 

 

ההשקעות שאושרו הינו בסכום נמוך מזה שהוקצה מראש להשקעות  הדבר נובע מנושאים שעדיין עומדים על   

 הפרק  וטרם הוחלט לגביהם..

בנוסף אחת ההשקעות הגדולות שעמדו על הפרק היתה העברת בניין המשרדים לקומה בה נמצא כיום בית הלבוש. 

 לאחר התחלת התכנון התברר כי מדובר בהשקעה גדולה והוחלט להורידה מסדר היום בשלב זה.  

 

 ישנם כיום נושאים רבים שעומדים על הפרק וברצוני לדווח מעט על ההתקדמות בהם: 

אנו מתקדמים בחלוקת החוזים החתומים לחברים ומבקשים מכל מי שעדיין אל הגיע לקחת את   -שיוך דירות

 החוזה שלו ובוא ולעשות זאת. 

נעשה דיון נוסף עם נציגי הרווקים בבקשתם לערוך שינוי בספירת הוותק. צוות שיוך ההון צריך להתכנס  -שיוך הון

 שוב ולאחר מכן יחזור אל השיחה  

צבי יצא ל"חופשה אקדמית" של כחודשיים. בתקופה זו אני אחליף אותו בהובלת הצוות.  הוחלט   -דיון ערכי

להרחיב את הצוות המוביל הן מספרית, הן דמוגרפית והן מבחינת ריבוי דעות בנושאים השונים ונוספו אליו חלי  

 זלינגר מרים קליין ומרדכי קריסטל.   

 

המועצה האזורית מספקת שירות של פינוי גזם ופינוי פסולת ביתית כגון ריהוט ישן וכד'. במידה והערימות אינן   

מאורגנות או שיש בהן פסולת בניין, עפר, וכדומה העלות המושתת על הקיבוץ הינה גבוהה ביותר. אנו מסדירים  

כעת מקומות  מוסדרים ומופרדים לזריקת סוגי הפסולת השונים: גזם, ופסולת ביתי המכילה כאמור גרוטאות  

 ביתיות ולא פסולת בניין. 

 2011מאי , התשע"א אייר 24
 



 נבקש מכל מי שמשפץ את ביתו להסדיר עם הקבלן מראש את נושא פינוי הפסולת כדי למנוע אי נעימות.  

 

 

 חמוטל דויטשמן         

 מנהלת הקהילה         

 

 

 

 

 משולחנו של מרכז המשק 

 אנו עומדים בפני הקיץ הקרב ובא במהירות, הירוק הופך צהוב  והחום עולה.  

 בענפי בעלי החיים, בלול וברפת, מתכוננים להקל בעזרת אוורור וצינון שיאפשרו המשך הטלה ויצור חלב. 

השנה לאור פריסת וכמות המשקעים לאורך השנה מיבולים טובים,   הענף הצומח שעבר לשותפות "צבר קמה" ייהנ

 מחירי הכותנה יהיו גבוהים מאוד השנה וגם מחירי החיטה, וימשכו את מחירי שאר הגידולים כלפי מעלה. 

במטע השקדים נראה שיהיה יבול ממוצע, בניגוד לשנה שעברה שהיה מעט מאוד יבול, מחיר השקד בארה"ב נמוך,  

 ויגרום למחיר הפדיון בארץ לרדת.

נקווה שמחירי הרימון, הנשירים והענבים יהיו גבוהים, למרות שיש תחזית שיהיה פרי רב, מה שעלול להוריד את  

 מחירי הפירות. 

 

 לגבי שאר הענפים אין שינויים מעבר למה שדיווחתי בעלון הקודם. 

 

, וננסה לראות מגמה, אם כי הרבעון הראשון בדרך כלל לא 2011בימים אלה אנו מסכמים את הרבעון הראשון של   

 נותן אינדיקציה מלאה על העלול לקרות במשך השנה. 

 

אנו אמורים בלית ברירה לפי דרישות רשות המים להפריט את חלוקת המים, נאלץ לבדוק באופן רציני את עלויות 

 הפרויקט וקידומו. 

מיליון בכל שנה בשיקום תשתיות של הישובים הכפריים הותיקים, לנו  100המדינה החליטה להשקיע מיליארד ₪,  

  ויש תוכנית מסודרת לשיקום התשתיות, ונגיש בקרוב דרך המועצה בקשה לקבלת תקציב. הפרמטרים שיילקח 

אקונומי של המועצה, המצב  –בחשבון למתן המענק יהיו: מיקום הישוב בארץ )מרכז או קו עימות(, המצב הסוציו 

הפיזי מבחינת התשתיות הקיימות בישוב והמוכנות של הישוב לביצוע, כלומר הגשת תוכניות מסודרות ויכולת  

 מליון ₪ מהסה"כ מיועד לישובי הכרמל שנפגעו בשריפה.   15כספית )מצ'ינג( של הישוב מול המענק.השנה השנה 

מהמענק, השנה. לנו עומד לרועץ המצב הסוציו אקונומי הגבוה יחסית של   וישובים ייהנ  22-30ההערכה היא שבין  

המועצה והיותנו ישוב במרכז הארץ ולכן הניקוד שלנו יהיה נמוך מול אחרים, למרות הנ"ל, נגיש בקשה ואם לא  

                                  השנה, ננסה שוב בהמשך.

 

 רשם: אבי בן צבי  

 

 

 

 

 



 BACK2סיכום נציגות הבנים לכנס 
 רקע: •

o  נערכה פגישה בין נציגי הקיבוץ לבין כלל הבנים המתעניינים בפרויקט שכונת הבנים    25/3/11  –בתאריך ה
 העתידית. 

o  זו הפעם הראשונה למעשה בה בני קיבוץ המתעניינים בחזרה לקיבוץ יכלו לקבל יריעה   –כרקע כללי
קבלה לחברות, תהליך הבניה והתכנון, מסגרת כספית, מצב   –רחבה של אספקטים הקשורים בפרויקט 

   הקיבוץ כיום, חינוך בקיבוץ, וכו'.

o  .היום התחיל בארוחת בוקר בחד"א לכלל המשתתפים ובהמשך שיחת הצגה במועדון לחבר 

o  .ההצגה ערכה כשעתיים וכללה בסופה דיון הדדי בין הבנים לנציגי צמ"ד 
 

 תוכן הפגישה:  •
   ההצגה במועדון נפתחה בסקירה כללית על המקום, התהליך והקהילה:

o  .הצגת צמ"ד והמנהלת)חברתי / תכנוני( ועקרונות הקליטה בקיבוץ כפר מנחם 

o  .)מגמות ושינויים בסביבה הקיבוצית )הפרטה בקיבוץ, קליטת ההרחבה 

o מנחם. -המבנה הארגוני של קהילת כפר 

o  .)חברות בקיבוץ: זכויות וחובות )ערבות הדדית, מיסים, נכסי החבר, סיבסודים שונים, שיוך הון 

o  בה פורט מס האיזון )כולל גם במודל מדמה(.  –הוצגה רשת הביטחון 

o  .הוצגה מערכת החינוך בכפר מנחם 
 

 בשלב זה ההרצאה עברה להתמקד בהליך התכנוני/ ביצועי של הבניה:

o  מגרשי דו, בחלקת "הבוסטר"(. 36הוצג תרשים ראשוני של תכנון השכונה )עפ"י מודל של 

o  :בוצע מעבר על שלבי הפרויקט בהווה ובעתיד 
   –תכנון  ▪

 . תכנון תשתיות השכונה הופקד בידי החברה הכלכלית מ.א יואב •

 .השכונה תבנה בבניה מרוכזת  •
 . השכונה תתוכנן כבעלת אופי קיבוצי •
 .מ"ר )עפ"י דרישת מנהל מקרקעי ישראל( 400גודל המגרש  •
 .מ"ר 90-160הבתים ייבנו במספר דגמים מתפתחים בגודל   •

   –מימון  ▪

 ₪ . 25,000 –דמי רצינות  •

 .(145,000₪עלות הפיתוח למגרש ) •

₪ למשפחה )כולל בתוכו: פיקוח, תכנון אדריכלי, יעוץ   100,000  –כ  עלות ניהול הפרויקט •
 הנדסי, יעוץ משפטי(. 

 .₪  למטר בניה(  ₪5500 עד  5000עלות הבניה )הערכה של  •

   -, מוערכת בכ )לא כולל רכישת המגרש!!(בסה"כ עלות הפרויקט המלאה למשפחה  •
900,000 – 1,300,000  . ₪ 

הועלתה גם אפשרות לאופציה עתידית למשכנתה דרך הסדר של הקיבוץ מול בנק כזה או   •
 בנושא זה אין עדיין פרטים ספציפים.  –אחר 

   –ביצוע  ▪

 . הקצאת מגרשים: קדימות לבנים ראשונים •

 . הגרלה לגבי מיקום המגרש •
 . קיבוץ –חבר  –התקשרות משולשת: קבלן  •
 

 לאחר מכן הוצג תהליך הקליטה:
o  .כנס בנים < דמי רצינות < שאלון פרטים  < מבחני קליטה במכון חיצוני 

o  .ראיון < התכנות כלכלית < חתימה על חוזה 

o  .קבלה לחברות < הגרלת מגרשים 

 

 נקודות שעלו מטעם הבנים ברב השיח: •
o  אשר תאפשר לאוכלוסייה בעלת שכר יותר עמיד לשלם   חסרה תקרה למס זה גבוה מאוד,  –מס האיזון

 . מס סביר ולא בלתי הגיוני

o  או רק כחבר שווה זכויות. האם ניתן להתקבל כחבר בעצמאות כלכלית, –מעמד הנקלט 



o   חסר סנכרון בין התהליך החברתי לתהליך התכנוני )כרגע אנו מתוכננים להתקבל לחברות לפני שיש לנו
  –נותר פער בו הנקלט נדרש להתחייב לחברות בקיבוץ טרם ידיעתו מידע לגבי המגרש בוא הוגרלנו לגור. 

 דבר העלול להכריע מבחינתו על כל המהלך כולו.  –היכן הוא הולך לגור בדיוק 

o  עבור הנקלט.  נקודות היציאה מהפרויקטתרשים זרימה של   –חסר מאוד 

o ומאוחד לכלל הפרויקט בו יוצגו הקו החברתי/קהילתי במקביל לקו    חסר תרשים זרימה כולל
 התכנוני/ביצועי/כספי. 

o  .הועלתה סוגיית החזרה לתכנון יותר מרווח של השכונה או תכנון בחלקת הספארי 

o  מדוע אין דיבידנדים בשנה הראשונה ? האם ניתן לרכוש מניות   האם ניתן לרשת מניות –נושא המניות ?
 באמצעות דיבידנדים לאורך תקופת זמן יותר ממושכת.

o  האם נכון שהנקלטים ישלמו את התשתיות שלהם באופן פרטי ולבדם ובמקביל   –תשתיות הקיבוץ
ביחד עם שאר החברים. האם אין כאן בעיית   ידרשו לשלם גם את חידוש התשתיות הכללי בקיבוץ

 שוויוניות? 

o   מה המשמעות של קניית הקרקע כיום מול המנהל.  –תשלום ורכישת הקרקע 

o  חוסר בתקשורת רציפה עד היום של הצוות המנהל למול הבנים!  –הערה שעלתה מס' פעמים   

o  .הועלתה שאילתה לגבי תוכן ומשמעות מבחני הקליטה במכון 

o  מספר בנים הביעו חששות מכך. –משכורת דרך הקיבוץ 

o  כלומר יהיה תיקון לגבי גבולות המשק(.  האם השכונה תהיה בתוך גדר הקיבוץהועלתה שאלה( 

o הלחוצה מאוד   –כיצד הקיבוץ יכול ומתכוון לעזור לנקלטים בתקופת הבניה   – עזרה בתקופת הבניה
 מבחינה כלכלית. 

 

 תחושותינו:  •
o  .ככלל עושה רושם שהתהליך בקיבוץ הוא חיובי ואכן ישנו רצון לשוב ולקלוט חברים בכפר מנחם 

o  .ניכר שהושקעו עבודה רבה, כספים וחשיבה עד כה בתהליך מטעם הקיבוץ 

o   ישנה תחושה לא טובה לגבי כל נושא מס האיזון בפרט ומיסיי הקיבוץ בכלל. אנו מרגישים שיש להעמיק
על מה וכמה משלמים בדיוק בתוך מיסי   –ולפרט לנקלטים בדיוק את כל המיסוי שקיים היום בקיבוץ 

 התקן והיישוב.   

o   להערכתנו יש לפעול    –ומעלה את נק' החישוב –ישנם קיבוצים בהם המשכנתה מוכרת בתוך מס האיזון
 כך גם בחוזה שלנו )מקל מאוד מבחינה כלכלית על הנקלטים(.

o   כיום אנו מרגישים שאין מספיק תיאום בהתחייבויות שדורשים מאיתנו בצד הקהילתי ובצד הכספי
 תכנוני.  

o  נכון לתכנן את ההתחייבות לחברות בקיבוץ יחד עם מועד "החתימה המשולשת" )כלומר    –להערכתנו
 תחילת הבנייה(. 

o   נראה כי הנטל הכלכלי על כל בית אב הולך להיות כבד מאוד במרוצת הפרויקט )הערכה גסה היא שכל
₪ נטו כל חודש בכדי "לשרוד"(, דבר המעלה חששות רבות   20,000 – 18,000  -משפחה תידרש להרוויח כ

 לגבי ייתכנות הפרויקט מבחינה אישית. 

o  אנו צריכים לראות את הדגמים לבתים  –לפני שנתחייב . 

o  כרגע נראה כי לא ניתן לקבל היתרי בניה על השטחים   –ישנו ערפל כבד מאוד סביב סוגיית היעוד הקרקעי
 מוזיאון.  -הירוקים, שהם רוב החלקה המתוכננת לפרויקט)המגרשים הצהובים הם הצמודים לכביש שער

o   דמי הפיתוח לקרקע שונים בין חלקת "הבוסטר" וחלקת "השקדים")כתוצאה מפני קרקע שונים וצורך
  -בקירות תמך(. האם אנו משלמים יותר מעלות התשתיות בפועל בכדי לסבסד פעימה עתידית. אם כן 

 מדוע? ומה העלות המקורית של פיתוח התשתיות בחלקת ה"בוסטר". 

o .מהו מספר המינימום של משתתפים בכדי שהפרויקט יקום 

o  האם תישקל מחדש אופציית השכונה בחלק הדרומי.   –אם לא תצלח המרת היעוד של הקרקע 

o  האם כתוצאה מהצטרפות הבנים )אשר לרובם ילדים / תינוקות( לקיבוץ וגדילה   –סבסוד על החינוך
האם הקיבוץ מביא את הנושא   50%ישאר הסבסוד על   –משמעותית בכמות התינוקות במערכת החינוך 

 בחשבון ויכול להתחייב שלא יהיה שינוי בהנחה על החינוך.

o :בנימה מעט יותר אישית של מספר אנשים 
שהעיסוק הבולט כרגע נע סביב הנושא הכלכלי, חשוב לציין שההתעניינות בבניה בקיבוץ  למרות   ▪

היו   מעטים  משפחתי.  חברתי,  הקיבוצי,  הבסיס  על  גם  אלא  הכלכלי  הבסיס  על  רק  לא  היא 
 .שוקלים בנייה ועלות מחייה כה יקרים, ללא מרכיבים אלו

 

 המשך הדרך:   •
o  .נראה נכון שיקום גוף המייצג את קבוצת הבנים למול הקיבוץ 

o .עד עכשיו רק שמענו וקלטנו ולא הבענו דעה אחידה ומגובשת 

o  כרגע אנו מרגישים שמגישים לנו "מוצר מסוים " שלמעשה כמעט שלם–   
 כלומר:   ▪



 אתם רוצים אז קחו.  -זה התכנון וזו הכוונה  
 

 שיח וביחד לחשוב על פתרונות למכשולים שבדרך לביצוע הפרויקט.  -נראה לנו נכון לפתוח בדו              

 
 סיכום: •

o   יריית הפתיחה נשמעה...אך כרגע הרבה דברים מהותיים להצלחתו של הפרויקט ולהיענות גדולה מצד בני
 עודם אינם ברורים. -הקיבוץ 

o ולא הצגה חד צדדית בה לנו אין זכות   –שיח רציף בין הנקלטים למנהלי הפרויקט  -להערכתנו יש לייצר דו
 ביטוי ודעה בעלת השפעה. 

o  בכדי שנוכל לדעת האם הנקודות אותן העלנו    –היה חסר לנו מאוד סיכום רשמי מצד הקיבוץ לשיחה
 קיבלו התייחסות מעבר לאותה נקודת זמן. ומעבר לכך בכדי שהתחושות יקבלו ביטוי.  –בשיחה 

o  נכון לשמור על תקשורת רציפה וקבועה בין הצדדים על מנת שנוכל לטפח את השתיל    –כמו שצוין לעיל
 הזה לעץ חסון ויציב בעל צבע קיבוצי ומודרני גם יחד...

 
 
 
 
 

 ם. יהמסמך נכתב באפריל. מאז נמשך המשא ומתן עם המנהלת וחלה התפתחות במספר סעיפ

 נדווח על כך בעתיד הקרוב. 

 

 

 
 

 נציגות הבנים –בברכה 
 

 
 

 

 
 *נכתב ע"י עמית לפידות. 

 
 
 
 
 
 

 דווח  ממנהלת  פרויקט  קליטת הבנים. 
 

לאחר כנס הבנים ותקופת התארגנות של צוות הבנים הזמני הזמינה מנהלת הפרויקט את הצוות לצורך עריכת  

 פגישה משותפת לבחינת דרך העבודה בין הבנים שנכנסים לפרויקט לבין הקיבוץ על מנת להגיע לדו שיח קבוע. 

 .חמוטל ,יוסלה,אבי,ארנון,רינה -בפגישה השתתפו מנהלת הפרויקט   

 ם,ליאורה קלין,מעיין שינדלר,עמית לפידות. ייגל לוינה  –נציגי הבנים 

 

אותה ינחה הצוות הזמני ובה יעלו נושאים שונים ובה גם   27.5.11הבנים ציינו כי קבעו פגישת בנים ליום שישי 

 מתעתדים לבחור צוות מייצג קבוע של "קבוצת הבנים הבונים". 

קודם לדיון זה קדמה פגישה עם חמוטל בה הועברו כל הנתונים לגביי המיסים השונים והשירותים הניתנים בגין  

 אותם מיסים על מנת שהנציגים יוכלו לחזור ולהסביר נושא זה. 

 



 נושאים תכנונים..  1 הנושאים שהעלו הבנים:

 נושאים חברתיים   .2                                        

 רצון להשתלבות ושותפות בתהליכי קבלת החלטות.  .3                                        

 

 הדילמות שהועלו בנושאים השונים: 

 בתחום התכנוני:    

o  .היכן עומד תכנון השכונה וחילופי הקרקעות 

o   מדוע נבחר שטח הבוסטר 

o .האם ניתן לבנות גם בית בודד 

o .כיצד נערכים להרשמה רבה או לחילופין להרשמה מצומצמת 

o  .הערכת זמנים מחודשת 

o האם השכונה תהיה בתחום הגדר. 

o  .עלות דמי הפיתוח 

 

 השתלבות בצוותים:  

o  .הצוות העלה רצון כי נציגי הבנים ישולבו בכל הצוותים 

o .תקשורת וקשר רציף עם הצוות 

o   .נקודות יציאה מהפרויקט 

 

 הועלו בכנס הבנים (   ) הסוגיות - תחום חברתי

o    הועלו חששות  לגבי הנטל הכלכלי  על המשפחה בתקופת הפרויקט 

o  .הועלו השגות לגובה מס האיזון,תקרה למס,העברת משכורות דרך הקיבוץ 

                               

o  בקשה למתן הקלות בתקופת הבניה 

o הרק מהשנה השניי  דתשלום עבור המניות מדוע דיבידנ . 

o  .שאלות לגבי חשיבות מבחני הקבלה 

o . חסר מידע לגבי תהליך הקליטה 

o  חבר בעצמאות כלכלית 

o  השתתפות בתשלום עבור תשתיות הקיבוץ 

                        

                                                

 מנהלת הפרויקט התייחסה לחלק מהסוגיות וחלקן הינן סוגיות שלא ניתן לתת כעת תשובות מלאות.  

 

בחירת שטח ה"בוסטר" נבעה מחוות הדעת  על פיה בשטח זה ישנם  סיכויים טובים  לקבלת היתר לחילופי   •

שטחים, וכן מדובר בשטח בעל טופוגרפיה מתאימה ושבו העלויות גבוהות פחות עקב העובדה כי אין  

 הפרשי גבהים משמעותיים.  

מבחינת תהליך התכנון אנו נמצאים במהלך תכנון התשתיות,ומטפלים בכל הקשור לקרקע וכן בבדיקה מול   •

 המינהל לקבלת היתרי בניה. תהליכים אלה מתקדמים במקביל לתהליך העבודה מול הבנים. 

שכונת הבנים הינה שכונה נוספת בקיבוץ ועל כן תבנה בהתאם למקובל בקיבוץ מבחינת בנייה דו משפחתית   •

ולא בתים בודדים. בנוסף לכך ישנם שיקולים תכנוניים מבחינת ניצול המגרש ויצירת שטחים ירוקים  

 היוצרים יתרונות ברורים לבנייה דו משפחתית.  



 

המתוכננות לאזור ( בביקוש גבוה יותר או נמוך משמעותית    36)מתוך   24מספר היחידות עליהן מדובר הן  •

יבחן הקיבוץ את האפשרויות השונות. במידה ויהיו מספר נרשמים נמוך במיוחד הנושא יועלה לדיון בצוות  

 צמ"ד ובמזכירות. )תבחן אפשרות לפתוח החוצה(.  

 

)שלושת   המגרשים שיבנו בפרויקט,המחיר הוא מחיר ממוצע. 70תשלום דמי הפיתוח יהיה תשלום זהה לכל  •

 ₪ . 145,000שיכון עולים"( יהיה -"בוסטר","ספארי","גבעת הכניסה-האזורים

 

 : השתלבות בצוותים

מוסדות הקיבוץ מקדמים בברכה את רצונם של הבנים להשפעה והשתתפות . הקיבוץ רואה את עצמו   •

כגורם האחראי היוזם של הפרויקט וככזה יבנה מסגרות התייחסות בתוכן יוכלו נציגי הבנים להיות חלק  

מעיצוב הפרויקט.  משמעות הדבר היא כי נציגי הבנים ישולבו כמשקיפים בצוות החברתי ובצוותים  

 שיעסקו בתחום התכנוני ובצוות שיעסוק בהיבטים הפיננסים )איתור הלוואות וכיוב(. 

כאשר  תתגבש קבוצת הבנים הבונים  ותבחר החברה המקצועית שתלווה את הבניה  תוקם מנהלת   •

 משותפת בה יהיו שותפים נציגי הקיבוץ, נציגי הבנים ונציגי החברה . 

 

 התחום החברתי: 

כאשר יבחר צוות קבוע מבין הבנים תתקיים פגישה עם צוות צמ"ד על כל הסוגיות החברתיות שהועלו וכן   •

 המשפחות.  24חשיבה משותפת על אופן ההערכות  הנדרשת לקליטת   ךתיער

 

בנוסף לכך הוחלט כי ייערך סיור משותף למנהלת ולנציגי הבנים לראות דגמים של בתים ושכונות   •

 בקיבוצים שבנו שכונות בנים בתוך הקו הכחול ומתוך התמקדות בהיבטים התכנוניים.

 )וכן לצורך קבלת חוות דעת והתרשמות לגבי ,קבוצות הליווי " ובחירת הקבוצה המועדפת (

-  

 

(   27.5.11לבסוף החליטה המנהלת  לדחות את גמר מועד ההרשמה )עד לאחר כנס הבנים המתוכנן ליום שישי  

 דמי הרצינות לשני שלבים:  ולחלק את 

לפרויקט ולהתחיל בתהליך הקבלה   םולהירש  ס₪ על מנת להיכנ 5000יש לשלם   5.6 - :  עד ה השלב הראשון

 לחברות.)מועד זה חיוני על מנת לבחון את מספר הנרשמים.(

 ₪ . 20,000: לאחר אשור חילוף השטחים ישולמו  השלב השני

 

 

 מנהלת צמ"ד  –רינה  קרן 



 

 לשוק ולכיכר... 
 

 הצוות בכלבו כל כך חביב, 

 מוצלח, יעיל ומאוד אדיב, 

 –ובדפיקת החשבון וקיצור התור 

 הם טסים כמעט במהירות האור!

 ", שוקאמת, איננו קוראים להם " 

 כי יש כינויים של יתר דיוק: 

 –יש כלבו, מינימרקט, וכללית 

 רובנו מכנים אותם "מרכולית".

 

 הכיכר לפעמים ריקה –ובחוץ 

 אך חיש מהר היא מתמלאה 

 בהמוני אדם מכל גזע וגיל 

 שקנו ממתקים משקל עד מיל.

 חבורת נערים, אולי מ"צפית",

 בהמולה רבה וברוב תזזית, 

 חולקת  בקבוק ענק של קולה,

 הנה ילד בודד נוגס גרנולה. 

 אחד חטיף מתוק אוכל, 

 ואילו ארטיק על מקל 

 ביום קיץ חם מעיק 

 כל אחד נותן בו ליק. 

 לעיתים תפגוש בו רק נפש בודדת, 

 זו לרוב בחורה שבכלבו עובדת 

 יושבת על ספסל מסביב לשולחן

 ומעלה לשמיים ענן של עשן.

 

 ביום שישי ממש בקביעות 

 באמנות  -מופיעה מבשלת

 ומציעה מנות ברוב טעם וחן 

 )נראה שהמחיר הוגן(. 

 ומולה, בפינה של החצר,

 צץ לו דוכן מושך עוד יותר: 

 שם מטגנים ומוכרים, טרי טרי

 )וזאת הסנסציה הכי הכי(

 -אהרון ברוידא והבנים 

 -בזריזות ובמאור פנים 

 פלאפל בפיתה + מלוא התוספות,

 מאכל תאווה לכל הפיות. 

 

 –נסכם לסיום  –לרגע דומה  

 כי אנו מצויים במרכז היקום, 

 אישה יאוץ וינהר-ומייד כל ילוד

 לש ו ק   ו ל כ י כ ר  . 

 יואל דרום                            

 
 

 

 

 

 

 

ליגאלה ודניאל בוזאנה וכל 

 המשפחה  

 ברכות חמות להולדת הנכד נהוראי.

 

לעמליה ואיתי וכל המשפחה ברכות  

 חמות

להולדת הנכד יובל בן לשולמית  

 ואורי.

 

לרותי כהנים, לאיציק כהנים וכל 

 המשפחה ברכות חמות 

 להולדת הנכד אדם בן ללילך ואלעד.

 

 

 

 

 

ציפי גילד )הפדיקוריסטית(סיימה  

 שנים של עבודה  16עבודתה אחרי 

לציפי הרבה תודה על שנות שרות  

ארוכות בהן העניקה טיפול מקצועי, 

לכל שכבות   אנושי,אחראי ומסור

 הציבור.

 

 

 
 



 

 

 לאבא, ברכות, 

לפני שנות דור פתאום קם אדם )כבן חמישים, מורה ומחנך עם התמחות במוזיקה( בבוקר, ומתחיל ללמוד יומיים 

בשבוע לתואר ראשון בחוגים למקרא ולהיסטוריה של א"י באוניברסיטה. מה שיכול בקלות להתפרש כמשבר גיל  

הזה   המסע  בו.  חשוב  דרך  ציון  חוגגים  אנחנו  שהיום  במסע  ראשון  כצעד  השנים  בחלוף  הסתבר   -החמישים 

נוספים  יבשות וימים, קושר קשרי חברות עם מקדונים, תורכים, יפנים ובני לאומים רבים  במסגרתו חוצה אבא 

הוא ראשית כל ומעל הכל קטיף הפירות שאת עמל טיפוחם אנחנו בבית   –ונושא את בשורת קהילת יהודי בולגריה  

 ראינו )ורואים( מקרוב מזה שנים רבות. 

הדלק  היא  ותעלומות. הסקרנות  לפתרון שאלות  ורעב  לידע  צמא  כל סקרן;  קודם  הוא  יודע, אבא  לא  שעוד  למי 

המניע את המחקר, אבל כדי שהמחקר יצליח,  צריך את הכוח שיהפוך את הדלק מסתם נוזל לאנרגיה. את זה יש 

לאבא בשפע בדמות חריצות וקפדנות, בעזרתן הוא מתרגם את הסקרנות הטבעית למחקרים אקדמַיים. מי שלא 

ראה אותו מתרוצץ )עד כמה שניתן לומר על יהודי עם נכות קלה וכאבים קבועים ברגליים, שהוא מתרוצץ..( בין  

קברים מכוסי עפר ועשב ומגרד עם מברשת פלדה, בניסיון לקרוא את הכיתוב על המצבות, לא ראה מסירות מהי. 

היבטים  לתחייה  להקים  אבא  מצליח  עלוּם,  מסמך  ועוד  תעודה  ועוד  מצבה  ועוד  מצבה  עוד  שחשף  אחרי  וככה, 

 שונים ומגוונים של החיים היהודיים בבולגריה, שעד למפעלו הייחודי נותרו ברובם מחוץ לספרי ההיסטוריה. 

היום   של החגיגה  במחילה מתקשים   –אי אפשר להתעלם מהסמליות  אנחנו  גם  )שאת שמו המלא  פרסום הספר 

לבטא( בשלוש שפות, שכל אחת מהן מייצגת ממד אחר בחייו של אבא: עברית היא השפה העיקרית בחייו, שבה 

שפת האקדמיה הבינ"ל, שהופכת את הסיפור  של יהודי רוּסֶה לנגיש לקהלים   –למד ולימד, התחנך וחינך; אנגלית  

בגיל   שעזב  הילד,  והאחיות באמצעותה  והאב  האם,  והבולגרית, שפת  יותר;  לאחר   10גדולים הרבה  מולדתו  את 

שהוא ומשפחתו הוגלו מביתם בזמן המלחמה, כותב פרקים חשובים בתולדות הקהילה היהודית בהיסטוריה של 

 בולגריה ובשנים האחרונות שב ומגיע לשם כישראלי גאה להרביץ בהם את תורתו. 

אנחנו מלווים את אבא במסע שלו; עוזרים איפה שאפשר )בכל זאת, יש גבול למידת היכולת של איש רוח ועוד לא 

כ"כ צעיר לתפעל תוכנות מחשב מורכבות יותר, או קצת פחות...( ומשתדלים לא להפריע אם אפשר. אנחנו הילדים 

נכדיו נהנים מסבא ידען, שכיאה להיסטוריון  -מכירים את אבא הרבה שנים ולמדנו ממנו דברים רבים. היום, ילדינו

, על מקומות רחוקים בהם ביקר ועל כאלו שאינם קיימים כלל, אבל בסיפוריו הם מציאות Storiesיש לו אינסוף  

 של ממש.

נהוג לומר, הלוואי על כולנו חיים כמו של אבא בפנסיה: הרצאות בארץ ובעולם, מאמרים וספרים שלו מתפרסמים 

בשלל שפות, הוא מוביל פרוייקט תיעודי ייחודי וחשוב מאין כמוהו לתיעוד עולי בולגריה בארץ ועוד שלל עיסוקים. 

זה נכון, הלוואי עלינו. אבל אנחנו יודעים שכל אלה אינן מתנות שאבא קיבל לעת זקנה, אלא פרי עמל ועבודה קשה 

 לאורך השנים.  

דוגמא. אבא, אתה משמש  היא להיות להם  בני אדם  )בין היתר...( שהדרך הנכונה לחנך  אלברט איינשטיין אמר 

עבורנו ועבור ילדינו דוגמה ומופת שאין כמותה לחיים מלאים ומרתקים ולכך שגם צליעה וכאבי פרקים כרוניים 

לא מונעים ממי שרוצה ומתאמץ, להגיע לפסגות הגבוהות ביותר. כשאתה נוסע מעבר לים לתקופות ארוכות אנחנו  

 מתגעגעים, אבל מבינים שזה חשוב ולכן מאד מאוד גאים. 

תודה לכולכם שבאתם לחגוג איתנו וניפגש בחגיגה לאחר פרסום הספר הבא )או התרגום של זה לאיטלקית, יוונית 

 או הונגרית...(.

 אוהבים,  חמולה                                             

 

אנחנו מצטרפים לברכות ולהוקרה מיוחדת על היכולת לשלב בהצלחה מחקר אקדמי ופעילות בקהילה  

 שלנו. ישר כח והמשך בדרכך זו! 

 



 

 לכל הבאים בצל קורתנו לחגוג איתנו, ברכים תהיו!  *

 :.... ויותר מהמה בני הזהר,    קהלת, פרק יא פסוק יב *

 עשות ספרים הרבה אין קץ ולהג                                           

 הרבה יגיעת בשר:                                                  

 שלוש שפות, מאמרים הרבה, וספר בקנה..  –בחלקה... ספר אחד    –שמרתי העצה 

 מאז ומעולם, ניסיתי לשלב "תורה עם דרך ארץ", כדברי רבי אליעזר.  *

אם הפירוש המקובל "דרך ארץ" הוא תרבות, התרבות הכללית, ראיתי לנגד עיניי שילוב בין יֶדע, 

 לבין פעילות בקהילה בה אני חי. - מחקר וכתיבה היסטורית 

 חי, ולא רק מתגורר.  

 משחר ילדותי גיליתי סקרנות בסובב אותי, במסעות, בתנועה המתמדת, מעין  *

Perpeto mobile 
נהג של טְרַם או לחילופין, ממובילי הזבל, מקצועות -לכן הצהרתי שלכשאגדל, ברצוני להיות נווט

המחקר  , נוסעים וגומאים מרחקים... אולי כאן ההסבר לשילוב בין  בתנועה מתמדתהמתאפיינים  

 ומסעותיי בעולם...

חקר   * מדוע?  היכן,  כיצד,  מתי,  ההיסטורי:  המחקר  במשעולי  אותי  שהובילה  זו  היא  הסקרנות 

המצבות בו עסקתי בחדווה לא מוסתרת, על אף הקונוטציה המקאבּרית משהו, גם כן נבע מאותו  

יתוב, מה עלה בגורלן של הנפשות שאינן איתנו מזה מאות בשנים.    דחף להכיר מְהכִּ

 מחקר יהודי בולגריה הוא מעין סטייה מבורכת מהכוונה המקורית לעבודת   *

 אותה התכוונתי לכתוב, והסיפור סופר לא פעם.  MA -ה

בעקבותיו   והספר  הדוקטורט  למהפכים.   –גם  לעתים  המביאה  החיים,  של  במקריות  מקורם 

 הסקרנות והגילוי של כתב היד של יומן עתיק יומין ופענוחו, הביאוני לכך. 

לשירי           • שבנוסף  הטרובדורים,  של  לאלה  בדומה  הם  שמעשיי  בדימוי  השתמשתי  פעם  לא 

ידעו    לדולציניותהאהבה   לכפרלמיניהן,  מכפר  החדשות  את  אותן  להעביר  הרכילויות   ,

את   ולספר  לסוב  מצווה,  מעין  לעצמי  הצבתי  כך  באו;  ממנו  הסמוך,  השוק  בכיכר  שמעו 

ובינם   השכנים  יחסיהם עם  הפנימי,  העושר  על  ובעולם,  בארץ  בולגריה  יהודי  של  סיפורם 

לבין עצמם, דלותם החומרית לעומת הנכס הבלתי נדלה והלא מוכר ביצירותיהם שהצטברו  

 מדורי דורות.  

אין זה חידוש שלב המחקר הן התעודות. אותם מסמכים הרובצים לעיתים עשרות ומאות           •

בשנים בין מדפי הארכיונים. בבואי לכתוב את תולדותיהן של קהילות אלה או אחרות, לא  

פעם המידע שהיה בספרות, מקובל וידוע כנכס צאן ברזל, קיבל תפנית עם גילוין של עובדות  

בולגריה   במלחמות  שנפלו  יהודים  חיילים  של  רשימות  אותן  הן  לכך  דוגמה  נודעות.  לא 



השונות. תעודה של בקשת ירושה מעיר מסוימת הבהירה שהחייל שנפל בקרב, לא היה בן  

 בקשת הירושה השיבה זהותו.  –העיר שהופיעה ברשומות אלא נולד בעיר אחרת  

מחקר היסטורי הוא למעשה בלשות לשמה; לעתים פרשיה המתוארת בקיצור והיא שזורה          •

סימני שאלה, בסבלנות ותוך הצלבות  למיניהן מתגלה הסיפור באור חדש, שונה מהידוע עד  

 כאן.  

לה           • שאין  כאבן  המונחים  ההיסטוריה  דפי  בין  ולדפדף  לחטט  יכול  אדם  עוד  כל  לסיכום, 

 יעשה זאת, כי זו למעשה הסגולה לאריכות ימים...   –הופכין, בארכיונים המאובקים 

 שוב תודה ושאו בשלום.        •

 

 
 מרכז ישראלי לפסיכותראפיה  –עמך 

 
 תרשה/י לעצמך 

 משהו שהוא רק בשבילך.

  
עמך אשקלון המרכז האזורי לפסיכותרפיה עבור ניצולי השואה ודורות ההמשך, מזמין את הדורות הבאים להיעזר  

 בשירותיו.  
 

 עמך הינה עמותה ארצית ללא מטרות רווח הנותנת שירותי פסיכותרפיה   מי אנחנו?
 שנה, ומזוהה בעיקר עם מתן טיפול לניצולי שואה.    20 -)שיחות טיפוליות( זה למעלה מ

 כיום, דלתה של עמך פתוחה לכולם ובכלל זה גם לדורות הבאים 
 

 שנה(.  20 -לעמך ניסיון עשיר בטיפול והכשרת מטפלים ) למעלה מ  - המטפלים שלנו
 שמה הטוב וההקפדה המקצועית, הפכו את עמך לבית של מטפלים מצוינים ועתירי ניסיון.  

 פסיכיאטרים, פסיכולוגיים ועו"סים קליניים   -פסיכותרפיסטים  20 -בסניף אשקלון כ
 מקצועי למבוגרים ומתבגרים.   -ותרפיסטים באמנות מהאזור ומהמרכז, המציעים טיפול רב

 
 למה הדורות הבאים פונים לטיפול? 

המחקרים הראו כי הטראומה של השואה הועברה מדור לדור בדרכים שונות, ועשויה לבוא לידי ביטוי     -  מבוגרים
ברגישות יתר למצבי סטרס וחרדה, יחסים מורכבים בתחום הבין אישי והמשפחתי, מצוקה רגשית, קושי להתמודד עם  

 כעס או מצבי דכדוך חוזרים ועוד.  
הידע המקצועי שיש לנו בתחום ספציפי זה יכול לעזור לכם, בני הדור השני והשלישי, לשפר את איכות חייכם ולהשיג  

 את מטרותיכם.  
גיל ההתבגרות, בשל השינויים והתהליכים האנטינסיבים המאפיינים אותו  מביא עמו לחצים רבים הן לנער /ה   -נוער 

והן להורה הנותר מבולבל וחסר אונים מול שנויים אלה. לעמך אנשי מקצוע המומחים בתחום המציעים שיחות  
 המותאמות לבני נוער והדרכות הורים.  

 
טיפול אישי מבוגרים ונוער, טיפול קבוצתי, זוגי/משפחתי, יעוץ במגוון נושאים.    -תחומי הטיפול המוצעים במרכז 

 דיסקרטיות מלאה מובטחת. 
 

, או בקליניקות הפרטיות של המטפלים    25שכונת אפרידר רחוב יוהנסבורג   –מרכז עמך אשקלון  -מקום המפגשים 
 שלנו הפזורות באזורים שונים, ובערים שונות  .  

 
 . עמך הינה עמותה ללא מטרות רווח  פגישת היכרות ראשונה חינם! - עלות הטיפול 

 לכן, עלות הפגישות הטיפוליות נמוכה משמעותית ביחס למחיר השוק ולאיכות המטפלים.  
 

 רק בשבילך.   –ולהרשות לעצמך משהו  08-6710545או   08-6847328/9אנחנו מזמינים אותך להתקשר 
 

 צוות עמך אשקלון 


